

အစိုးရ အချင်းချင်းအကြား ဆက်ဆံရေးမူဝါဒကိုသာ တစ်လျှောက်လုံး ကျင့်သုံးလေ့ရှိသော တရုတ်နိုင်ငံအား မြန်မာနိုင်ငံတွင်းမှ အောက်ခြေနိုင်ငံရေး အဖွဲ့အစည်းအမျိုးမျိုးက အဆိုးမြင်မှုများတိုးပွားလာလျက်ရှိသည်။ လူမှုစီးပွားရေးနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်အပေါ် ဆိုးကျိုးများသက်ရောက်စေသည့် အငြင်းပွားဖွယ် ရင်းနှီးမြုပ်နှံမှုများ မှသည် မိမိ အကျိုးစီးပွားကိုသာ ကာကွယ်လိုသည့် တရုတ်နိုင်ငံ၏ လုပ်ရပ်များမှာ မြန်မာနိုင်ငံတွင် အမြစ်တွယ်ပြီး ဖြစ်သည့် ပြဿနာများတွင် အရေးပါသည့်အခန်းကဏ္ဍမှ ပါဝင်လာခဲ့ရ၏။

တရုတ်နိုင်ငံအနေဖြင့် လွန်ခဲ့သော နှစ်နှစ်အတွင်းမြန်မာနိုင်ငံအား အုပ်စိုးနေသည့် စစ်ဗိုလ်ချုပ်များမှ အပြောင်းအလဲ ကြီးကြီးမားမားလုပ်လိမ့်မည်ဟု ခန့်မှန်းထားပုံမရခဲ့ပေ။ သမ္မတဦးသိန်းစိန် ဦးဆောင်သော အစိုးရကမြန်မာနိုင်ငံအား ဒီမိုကရေစီစနစ် ဆန်ဆန် အုပ်ချုပ်လာခဲ့သည်မှစ၍ တရုတ်တို့အနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းမှ ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှု များနှင့် ၎င်း၏ရင်းနှီးမြုပ်နှံမှုများ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများအပေါ် ရိုက်ခတ် များဖြစ်ပေါ်လာသောအခါ မျက်လုံးပြူး မျက်ဆန်ပြူး ဖြစ်သွားရသည်။

မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း ပြောင်းလဲမှုများဖြစ်ထွန်းနေသော်လည်း တရုတ်တို့အနေဖြင့် ၎င်း၏နယ်စပ်ဒေသ လှုံ့ခြုံရေးနှင့် မြန်မာနိုင်ငံတွင်းရှိ ၎င်း၏ရေရှည်ရင်းနှီးမြုပ်နှံမှုများနှင့်သက်ဆိုင်သည့် မဟာဗျူဟာအကျိုး စီးပွားများအတွက် နှစ်နိုင်ငံ အစိုးရအကြားတွင်သာ ဆက်ဆံသည့် မူဝါဒကိုသာ ဆက်လက်ကျင့်သုံး လျက်ရှိသည်။ သမ္မတဦးသိန်းစိန်က အတိမ်း အစောင်းမခံသည့်သတင်းများ ရေးသားထုတ်ဝေမှုအပေါ် တင်းကြပ်ခြင်းများအား ဖြေလျော့ခြင်းအပါအဝင် ဒီမိုကရေစီ အသွင်ကူးပြောင်းရေးဆိုင်ရာ ပြုပြင်ပြောင်း လဲမှုများအား ဆောင်ရွက်ပြီးမကြာမီတွင် တရုတ်တို့အနေဖြင့် ထိုနေရာ နှစ်ခုတွင် နောက်ကောက်ကျကျန် နေလျက်ရှိသည်။

၂၀၁၁ ခုနှစ်တွင်လည်း ၁၇ နှစ်အကြာ ငြိမ်းချမ်းရေးယူထားသည့် မြန်မာအစိုးရနှင့် ကချင်လွတ်မြောက်ရေး တပ်ဖွဲ့တို့ အကြား တိုက်ပွဲများပြန်လည်ဖြစ်ပေါ်လာသည့် အကျိုးဆက်အဖြစ် ယူနန်ပြည်နယ်တွင်းသို့ ဝင်ရောက် ခိုလှုံလာသည့် စစ်ဘေးဒုက္ခသည် ၃၀,၀၀၀ ခန့်နှင့် ရင်ဆိုင်ခဲ့ရပြန်သည်။ ထို့အပြင် ထိုနှစ် စက်တင်ဘာလတွင် သမ္မတဦးသိန်းစိန်က သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်နှင့် လူမှုစီးပွားရေးကိစ္စရပ်များကြောင့် တရုတ် နိုင်ငံပိုင် CPI ကုမ္ပဏီ၏ ကန်ဒေါ်လာ ၃ ဒသမ ၆ သန်းတန် မြစ်ဆုံစီမံကိန်းအားဆိုင်းလိုက်ကြောင်း ကြေ ငြာခဲ့ပြန်သည်။

မြစ်ဆုံစီမံကိန်းအား ယခုကဲ့သို့ ရုတ်တရက်ဆိုင်းလိုက်ခြင်းမှာ နေပြည်တော်အစိုးရအနေဖြင့် ၎င်း၏ ဒီမိုကရေစီရေး ရည်မှန်းချက်များနှင့် ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးလုပ်ငန်းများမှာ အစစ်အမှန်ဖြစ်သည်ဆိုသည်ကို အနောက်နိုင်ငံမှ လေ့လာစောင့်ကြည့်သူများအား ပြသလိုသည့်အတွက်ကြောင့်ဖြစ်သည်ဟု ဘေဂျင်းမှ အတော်များများက သုံးသပ် ခဲ့သည်။ တရုတ်အခြေစိုက်ဝေဖန်သုံးသပ်သူများက ဦးသိန်းစိန်အစိုးရ အနေ ဖြင့်တရုတ်နိုင်ငံ၏ နှစ်ရှည်လများ အကူအညီများ၊ ရင်းနှီးမြုပ်နှံမှုများနှင့် သံတမံရေးရာ အထောက်အပံ့ များအားကျေးဇူးမသိတတ်ဟု ပြောဆိုကာ မြန်မာနိုင်ငံအပေါ် စိတ်ပျက်ရကြောင်း ပြောဆိုခဲ့ကြသည်။

အနောက်နိုင်ငံများအနေဖြင့် စစ်တပ်ဦးဆောင်သည့် မြန်မာအစိုးရအပေါ်စီးပွားရေး ဒဏ်ခတ်ပို့ဆိုမှုများ ပြုလုပ်နေ သည့် အချိန်တွင် တရုတ်တို့ကကုလလုံခြုံရေး ကောင်စီဆုံးဖြတ်ချက်အား ဗီတိုအာဏာ သုံးခဲ့ခြင်း အပါအဝင် မြန်မာနိုင်ငံအား အမြဲတစေ ကာကွယ်ပေးခဲ့သည်။ ယခုအခါတွင် တရုတ်တို့အား ထောက်ခံသည့် လေ့လာသုံးသပ်သူ များမှလည်း မြန်မာအစိုးရမှာတရုတ်ထက် အမေရိကန်အပါအဝင် အနောက်နိုင်ငံများနှင့် ဆက်ဆံရေး ရင်းနှီးရေး တို့အား ပို၍အားသန်လျက်ရှိသည်ဟု စေဒကတက်လျက်ရှိသည်။

တရုတ်တို့၏ မူဝါဒရေးရာချမှတ်သူများ စိုးရိမ်မကင်းအဖြစ်ဆုံးသော ကိစ္စရပ်မှာ တရုတ်အမျိုးသား

မြန်မာ့အရေးမှာ တရုတ်အမှားတွေလုပ်နေဆဲ

သတင်းရင်းမြစ် > အောင်မင်းဘာသာပြန်သည်  
အင်္ဂါနေ့၊ စက်တင်ဘာလ ၁၇ ရက် ၂၀၁၃ ခုနှစ် ၁၁ နာရီ ၃၀ မိနစ်

စွမ်းအင်ကော်ပိုရေးရှင်းမှ ဦးဆောင်သည့် ရေနံနှင့်သဘာဝဓာတ်ငွေ့ပိုက်လိုင်းပင် ဖြစ်သည်။ ကီလိုမီတာ ၂၁၀၀ ရှည်သည့် ယင်းပိုက် လိုင်း မှာ ရွှေသဘာဝဓာတ်ငွေ့ တူးဖော်ရေးတွင်းများ၊ ကျောက်ဖြူ ရေနက်ဆိပ်ကမ်းတို့အား တရုတ်နိုင်ငံ ယူနန်ခရိုင်နှင့် Guangxi ခရိုင်များဆီသို့ ဖောက်လုပ်ထားခြင်း ဖြစ်သည်။

ရေနံနှင့် သဘာဝဓာတ်ငွေ့ပိုက်လိုင်းအပေါ် မေးခွန်းထုတ်မှုများမရှိသေးသော်လည်း မြစ်ဆုံစီမံကိန်းအား ဆိုင်းငံ့ လိုက်ခြင်းက မြန်မာအစိုးရအနေဖြင့် ဒေသခံပြည်သူများ၏ စောဒကတက်မှုများအား အလေးပေးလာခြင်းဖြစ်ပြီး ယင်းမှာပိုက်လိုင်းတည်ဆောက်ရေးနှင့် ထိန်းသိမ်းရေးအပေါ် ရှုပ်ထွေးမှုများ ဖြစ်လာစေနိုင်သည့် စိုးရိမ်မှုများ ဘေဂျင်းအစိုးရအတွက် မြင့်တက်လာစေသည်။ ယင်းပိုက်လိုင်းမှာ တိုက်ခိုက်မှုများ ဖြစ်ပွားနေသည့် အရှေ့ အလယ်ပိုင်းမှ ရေနံများအားသယ်ယူခြင်းကို အမေရိကန်တို့က ပိတ်ဆို့လာပါက စွမ်းအင်လုံခြုံရေးအတွက် စိတ်ချရမည့်အရေးကြီးလမ်းကြောင်းတစ်ခုလည်း ဖြစ်သည်။

ယခုအခါတွင်မူ တရုတ်တို့သည် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ပြဿနာများ၊ မြေယာ ပိုင်ဆိုင်ခွင့်များ၊ လျော်ကြေး ပေးဆောင်ရေးတို့နှင့် သက်ဆိုင်သည့် ကိစ္စရပ်များအား ဖြေရှင်းခြင်း အစားငွေကြေးများ သုံးဆွဲကာ ဆေးရုံနှင့် ကျောင်းများအားတည်ဆောက်ခြင်းဖြင့် မိမိတို့မှာစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကြောင့် ဖြစ်ပေါ်လာရသည့် လူမှုအရေး ကိစ္စများအပေါ် တာဝန်သိမှုရှိကြောင်းပြသခဲ့သည်။ ယခုကဲ့သို့ လုပ်ဆောင်ခြင်းမှာ တရုတ်တို့ အနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဆင်းရဲနွမ်းပါးသော အောက်ခြေအဖွဲ့အစည်းများ၏ ကောင်းကျိုးချမ်းသာထက် တည်ငြိမ်မှုအား ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် ၎င်း၏ ရင်းနှီးမြုပ်နှံမှုများအပေါ် ပိုမိုစိုးရိမ်သည်ဆိုသည့် အမြင်သဘော ထားများအားပိုမိုခိုင်မာစေခဲ့သည်။

တုံ့ပြန်ရန် နှေးကွေးခြင်း

ကျ်အခြေအနေများအောက်တွင် ဒီမိုကရေစီပိုဆန်သည့် အစိုးရတစ်ရပ်ဆီသို့ ကူးပြောင်းနေသည့် မြန်မာနိုင်ငံနှင့် သက်ဆိုင်သည့် တရုတ်နိုင်ငံ၏မူဝါဒမှာ ၎င်း၏အကျိုးစီးပွားအတွက် မည်သည့် အတွက်ကြောင့် ဆိုးဆိုးရွားရွား ဖြစ်လာရသနည်း။

ပထမဆုံးအချက်မှာ တရုတ်နိုင်ငံ၏ မြန်မာပြည်အပေါ်ရှိ ၎င်း၏ အခန်းကဏ္ဍနှင့်လွှမ်းမိုးမှုအား လျော့တွက် ခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။ တစ်ချိန်တည်းတွင် တရုတ်နိုင်ငံပိုင်လုပ်ငန်းများနှင့် ပုဂ္ဂလိကပိုင်လုပ်ငန်းများအကြား မူဝါဒရေးရာအရ ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်မှု အားနည်းခြင်းကလည်း နေပြည်တော်တွင် ဒွိဟဖြစ်စေသည့် မက်ဆွေချ်များဖြစ်သွားခဲ့ရသည်။ ထို့အတူ နှစ်ရှည်လများအသုံးပြုခဲ့သည့် အခြားနိုင်ငံများ၏အရေးအား ဝင်ရောက်စွက်ဖက်ခြင်းမပြုဟူသော တရုတ်တို့ ၏ နိုင်ငံခြားရေးမူဝါဒမှာလည်း အသုံးမဝင်တော့သည့်အပြင် အတိတ်ကာလနှင့် လက်ရှိကာလ လုပ်ဆောင်ချက်များ မှာလည်း ရိုးသားပွင့်လင်းမှုမရှိသည်မှာ သိသာလှသည်။

အနောက်နိုင်ငံများမှ ယခင်စစ်အစိုးရအား ဒဏ်ခတ်ပိတ်ဆို့မှုများပြုလုပ်နေသည့်အချိန်တွင် တရုတ်နိုင်ငံမှ မြန်မာနိုင်ငံ အပေါ် လွှမ်းမိုးလာနိုင်ခဲ့သည်။ အစိုးရအပြောင်းအလဲ ပြုလုပ်ခဲ့သော ၂၀၁၀ ခုနှစ်မတိုင်မီ တရုတ်တို့၏ ရင်းနှီးမြုပ်နှံမှုများမှာလည်း တစ်စတစ်စမြင့်တက်လာခဲ့သည်။ နောက်ပိုင်းတွင် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ကျန်ရှိနေသေးသော ဈေးကွက်များအားအခြားနိုင်ငံများမှ အလျင်အမြန်ဝင်ရောက်လာခြင်း မရှိသေးသည့်အချိန်တွင်ပင် တရုတ်တို့၏ ရင်းနှီးမြုပ်နှံမှုများမှာ တဖြည်းဖြည်း ကျဆင်းသွားရသည်။

လွတ်လပ်ရေးရပြီးသည့်အချိန်မှစတင်ကာ မြန်မာနိုင်ငံအားအုပ်ချုပ်ခဲ့သည့် အစိုးရများအနေဖြင့် နိုင်ငံတကာ လွှမ်းမိုးမှုအား လျော့ချနိုင်ရေးအတွက် နိုင်ငံအများအပြားနှင့် ဆက်ဆံနိုင်ရန် ရည်ရွယ်ကြိုးပမ်းခဲ့သည်။ သို့သော် အနောက်နိုင်ငံများမှ ဒဏ်ခတ်အရေးယူ ပိတ်ဆို့ထားသည့်အချိန်တွင် နိုင်ငံတော်တော်များများနှင့် ဆက်ဆံရန်မှာ မဖြစ်နိုင်ပေ။ အကျိုးဆက်အနေဖြင့် မြန်မာအစိုးရနှင့် တရုတ်ကုမ္ပဏီများ ဖက်စပ်လုပ်ကိုင်သည့်

စီးပွားရေး လုပ်ငန်းများမှာ ဒေသတွင်းတွင်လွှမ်းမိုးလာခဲ့သည်။

လွန်ခဲ့သောနှစ်များတွင် တရုတ်အစိုးရ၏များပြားလှသည့်ဆက်ဆံရေးမှာလည်း ယူနန်ပြည်နယ်မှ ဥပဒေအလွဲ သုံးစားပြုသူများကြောင့် ကမောက်ကမဖြစ်ခဲ့ရသည်။ ယင်းမှာယူနန်ပြည်နယ်မှ ဒေသခံခေါင်းဆောင်များနှင့် စီးပွားရေးသမားများမှာ တရုတ်ခေါင်းဆောင်များ၏ မူဝါဒအပေါ်လိုက်နာဆောင်ရွက်ခြင်းထက် မြန်မာနိုင်ငံတွင်း လိုအပ်ချက်များနှင့် စွန့်ဦးတီထွင် စီးပွားရေးအကျိုးစီးပွားအပေါ်အားပြုသည့် ၎င်းတို့၏ ဆောင်ရွက်မှုများအား ဦးစားပေးခဲ့ခြင်းကြောင့် ဖြစ်သည်။ တရုတ်နိုင်ငံ၏ မူဝါဒရေးရာချမှတ်သူများနှင့် စီးပွားရေးကုမ္ပဏီများမှလည်း မြန်မာစစ်တပ်နှင့် အရပ်သားတစ်ပိုင်းအစိုးရတို့၏ အရေးကြီးသော အဖွဲ့ဝင် များနှင့် နီးကပ်သည့်ဆက်ဆံရေးအား ဆက်လက်စောင့်ထိန်းလျက်ရှိသည်။ ယင်းရင်းနှီးမှုဖြင့် ဆိုင်းငံ့ထား သည့် မြစ်ဆုံစီမံကိန်းအား ပြန်လည် စတင်ရန် အတွက် ကြိုးပမ်းနေခဲ့ပြီ ဖြစ်သည်။

တရုတ်နိုင်ငံ၏ စီမံကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့ များမှ တင်းကျပ်မှုများပြုလုပ်ထားသော်လည်း ဌာနဆိုင်ရာများနှင့် စီးပွားရေး လုပ်ငန်းများမှ မေးခွန်းထုတ်ဖွယ်ရာလုပ်ငန်းများအား ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။ သယံဇာတများ ထုတ်ယူရေးနှင့် ကာကွယ်ရေးပစ္စည်းများရောင်းဝယ်ရေးလုပ်သည့် NORINCO မှာ ၂၀၁၀ ခုနှစ်တွင် မုံရွာ ကြေးနီမိုင်းအား လုပ်ကိုင် ခွင့်ရရှိခဲ့သည်။ သို့သော်ယင်းသဘောတူညီချက်မှာ ကြေးနီနှင့် လက်နက်လဲ လှယ်ရန် သဘောတူခြင်းလောဟု သံသယဖြစ်ခြင်းခံခဲ့ရပြီး ကြေးနီတူးဖော်ရေးလုပ်ငန်းများအတွက် မြေယာသိမ်းဆည်းခြင်းများကြောင့် စောဒက တက်မှု များနှင့် ကြုံတွေ့ခံရပြီး စီမံချက်မှာလည်း ပြဿနာများ နှင့်ကြုံတွေ့ခဲ့ရသည်။

CPI နှင့် Asia World အဖွဲ့တို့၏ မြစ်ဆုံစီမံချက်အပေါ်တွင်လည်း သံသယရှိခြင်းများလည်း မြင့်တက်လာခဲ့သည်။ Asia World မှာ မကြာသေးခင်ကသေဆုံးသွားသည့် မူးယစ်ကုန်သည်တစ်ဦးဖြစ်သည့် လော်စစ်ဟန်၏ ဆက်နွယ်မှု တစ်ခုဖြစ်ပြီး သားဖြစ်သူစတီဗင်လောမု ဦးဆောင်လျက်ရှိသည်။ ယင်းကုမ္ပဏီမှာ မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းရှိ စီးပွားရေး လုပ်ငန်းအမျိုးမျိုးနှင့် ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းများတွင်း ရင်းနှီးမြုပ်နှံလျက်ရှိ သည်။ လက်ရှိအချိန်တွင် ဆိုင်းငံ့ထား သော မြစ်ဆုံစီမံကိန်းမှာကန့်သတ်နယ်မြေတစ်ခုဖြစ်နေပြီး ရွှေတူး ဖော်ရေးလုပ်ငန်းများ လုပ်ကိုင်နေသည်ဟု စွပ်စွဲပြောဆိုလျက်ရှိသည်။

အငြင်းပွားဖွယ်ရာ ဆောင်ရွက်ချက်များ

မြန်မာနိုင်ငံတွင်ရင်းနှီးမြုပ်နှံမှုများ ဆောင်ရွက်နေသည့် တရုတ်စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များအား ဒေသခံများ မှစောဒက တက်မှုများလည်း ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် ဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိသည်။ ဒေသခံရပ်ရွာများရှိ ပြည်သူများ၏ အကျိုးစီးပွားအတွက် အကျိုးအမြတ်အနည်းငယ်သာရှိသည့် သတ္တုတူးဖော်ရေးလုပ်ငန်း ကြီးများနှင့် အကြီးအကျယ် သစ်ခုတ်ခြင်းများ အပေါ် အခြေခံထားသည့် တရုတ်ကုမ္ပဏီများမှာ ရှမ်းပြည် နယ်အတွင်းရှိ အကြီးစားစိုက်ပျိုးရေး လုပ်ငန်းများတွင် လည်း ပါဝင်လာပြီဖြစ်သည်။ ယင်းလုပ်ငန်းများမှာ တရုတ်နိုင်ငံ၏ ဘိန်းအစားထိုး သီးနှံစိုက်ပျိုးရေး စီမံချက်များမှ ငွေကြေးထောက်ပံ့ပေးထားသည်ဟူသော စွပ်စွဲမှုများလည်း ထွက်ပေါ်လျက်ရှိသည်။

ကမ္ဘာတစ်လွှားရှိ တက်ကြွလှုပ်ရှားပညာရှင်များဖြင့် ဖွဲ့စည်းထားသည့် နိုင်ငံတကာပွင့်လင်းမြင်သာမှု အဖွဲ့ (Transparency Institute) အဆိုအရ ထိုစီမံချက်များမှာ ဘိန်းစိုက်ပျိုးသူများအား ကန့်သတ်ရန် အတွက်ဖြစ်ပြီး၊ ဒေသခံတို့၏ မြေများအား ဆုံးရှုံးစေခဲ့သည်သာအဖတ်တင်သည်ဟု သိရသည်။

ထိုစီမံချက်များအတွက် တရုတ်ကုမ္ပဏီများမှ အစိုးရထောက်ပံ့ငွေများအားအသုံးပြုကာ အတိုးနည်း ချေးငွေများ ချပေးပြီး စီးပွားဖြစ် ရော်ဘာစိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်း များအား စတင်ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ ဒေသခံများအနေဖြင့် ယင်းစီမံချက်များမှ အကျိုးအမြတ်အနည်းငယ် သို့မဟုတ်တစ်စုံတစ်ရာပင် မရရှိဟု TNI အဆို အရသိရသည်။

မြန်မာ့အရေးမှာ တရုတ်အမှားတွေလုပ်နေဆဲ

သတင်းရင်းမြစ် > အောင်မင်းဘာသာပြန်သည်  
အင်္ဂါနေ့၊ စက်တင်ဘာလ ၁၇ ရက် ၂၀၁၃ ခုနှစ် ၁၁ နာရီ ၃၀ မိနစ်

ဘေဂျင်းအစိုးရအနေဖြင့် နယ်စပ်တည်ငြိမ်ရေးနှင့် လုံခြုံရေးတို့အပေါ် စိုးရိမ်မှုများရှိကြောင်း အစဉ်သဖြင့် ထုတ်ဖော်

ပြောဆိုနေသော်လည်း ၎င်းတို့ကြောင့်ဖြစ်ပေါ်ရသည့် ပြဿနာများကိုမူ ကိုင်တွယ်ဖြေရှင်းမှု နည်းနေသည်မှာ အံ့ဩဖွယ်ပင်ဖြစ်သည်။ ယင်းသို့သော အခြေအနေမှာ ၁၈ လအကြာ ငြိမ်းချမ်းရေးရယူ ပြီး ၂၀၁၁ ခုနှစ်တွင် စစ်ပွဲများ ပြန်လည်ဖြစ်ပွားလာသည့် မြန်မာစစ်တပ်နှင့် ကချင်လွတ်မြောက်ရေးတပ် ဖွဲ့တို့အကြား ဖြစ်ပွားနေသည့် ကချင်ပြည်နယ် စစ်ပွဲများက သက်သေပြလျက်ရှိသည်။

ဆိုးရွားသော လုံခြုံရေးအခြေအနေများ ကမောက်ကမဖြစ်နေသော်လည်း တရုတ်နိုင်ငံအနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံ အတွင်း ပြန်လည်ဖြစ်ပွားနေသည့် ပဋိပက္ခများ၏နောက်ကွယ်မှ အခြေအနေများအား အသေအချာ နားလည်ခြင်း မရှိကြောင်း ဖော်ပြခဲ့သည်။

တရုတ်ကုမ္ပဏီများအနေဖြင့် လူနည်းစုတိုင်းရင်းသားအဖွဲ့များကဲ့သို့သော ဒေသခံအဖွဲ့များနှင့် ဆက်ဆံခြင်းထက်

မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဗဟိုအစိုးရနှင့် ၎င်းတို့နှင့်နီးစပ်မှုရှိသည့် စစ်တပ်ကွန်ရက်များနှင့်သာ ဆက်စပ်လုပ်ကိုင်ခြင်းအား ပိုမိုသဘောတွေ့လျက်ရှိသည်။ ယင်းသို့ ဆောင်ရွက်ခြင်းမှာ လူနည်းစုတိုင်းရင်းသား များကို နိုင်ငံရေးအရ အသိအမှတ်ပြုမှု နည်းပါးသည့် ခွဲထွက်ရေးလှုပ်ရှားသူများအဖြစ်အစဉ်သဖြင့် သတ်မှတ်ခဲ့ခြင်းကြောင့် ဖြစ်သည်။

လွန်ခဲ့သော ဇန်နဝါရီလတွင် နယ်စပ်မြို့တစ်မြို့ဖြစ်သော လိုင်ဇာမြို့အားလက်နက်ကြီးများဖြင့် တိုက်ခိုက်ခဲ့ရာတွင် တရုတ်နယ်ထဲသို့ လက်နက်ကြီးများအနည်းငယ် ကျရောက်ခဲ့သည်ဟု သိရသည်။ ယင်းဖြစ်ရပ်မှာ ဘေဂျင်းအစိုးရအား အရေးယူဆောင်ရွက်ရန် အတင်းအကျပ်စေခိုင်းသည်ဟု ခံစားရစေခဲ့ပြီး နယ်စပ်တစ် လျှောက်ဖြစ်ပွားနေသည့် ပဋိပက္ခများ ပါဝင်သောသတင်းအချက်အလက်များအား ရန်ကုန်သို့ပေးပို့ခဲ့သည် ဟု စွပ်စွဲပြောဆိုမှုများ ထွက်ပေါ်လာသည်။

အဆိုပါလှုပ်ရှားမှု၏ နောက်ဆက်တွဲအဖြစ် တရုတ်နိုင်ငံက ကချင်သူပုန်များနှင့်အစိုးရ၏ ပြည်တွင်း ငြိမ်းချမ်းရေး စင်တာတို့အကြား ငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးပွဲအား ပြန်လည်စတင်ရန်ထူးထူးခြားခြား ကြိုးပမ်းခဲ့ သည်။ ဖေဖော်ဝါရီလ

နှင့် မတ်လများတွင် တရုတ်နိုင်ငံရွှေလီမြို့၌ ကျင်းပခဲ့သည့်ငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးပွဲ နှစ်ရပ်တွင် တရုတ်တို့၏ ကြားဝင် ဖြန့်ဖြူးရေးကြိုးပမ်းချက်မှာ အလွန်အကျွံဝင်ရောက်စွက်ဖက်ခြင်းဖြစ် သည်ဟု နှစ်ဖက်စလုံးမှယူဆခဲ့ကြသည်ဟု အဆိုပါတွေ့ဆုံမှုကိစ္စရပ်များနှင့် ရင်းနှီးသူများမှ ပြောကြားခဲ့ သည်။

မေလတွင် မြစ်ကြီးနားမြို့၌ ကျင်းပသည့်ဆွေးနွေးပွဲတွင်လည်း တရုတ်ကိုယ်စားလှယ်များ နောက်ကျခဲ့သည့် အတွက်

ဆွေးနွေးပွဲပျက်လုနီးနီး ဖြစ်ခဲ့ရသည်။ နောက်ဆုံးတွင် ယင်းပြဿနာအားအလျင်အမြန် ဖြေရှင်းနိုင်ခြင်းမရှိသည်အား နားလည်ခဲ့သည့်အတွက် တရုတ်နိုင်ငံအနေဖြင့် ၎င်းကိုယ်တိုင် စိတ်ပါဝင် စားမှုအနည်းငယ်သာရှိသည့် ဝင်ရောက် ဖျန်ဖြေရေးကြိုးပမ်းမှုအား ၎င်းကိုယ်တိုင် ရပ်တန့်သွားခဲ့ပုံရသည်။

ဤကဲ့သို့သောကိစ္စရပ်များ ဖြစ်ပွားနေသည့်အချိန်အတွင်းတွင် တရုတ်နိုင်ငံအနေဖြင့် နှစ်ဖက်စလုံးအား မှားယွင်း

သော အရိပ်လက္ခဏာများကိုသာ ပြသခဲ့သည်။ ယင်းတို့မှာ မိမိတို့အနေဖြင့် မိမိတို့၏ အကျိုး စီးပွားများဖြစ်သော

မြစ်ဆုံစီမံကိန်းအပါအဝင် ကချင်ပြည်နယ်အတွင်းမှ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ၊ တည်ငြိမ်မှုအားပြန်လည်တည်ဆောက်ရေးနှင့် သယံဇာတပေါကြွယ်ဝသည့် ဒေသများတွင် နိုင်ငံတကာပြိုင်ဆိုင်မှု များအား ဖယ်ရှားရေးတို့ပင် ဖြစ်သည်။

# မြန်မာ့အရေးမှာ တရုတ်အမှားတွေလုပ်နေဆဲ

သတင်းရင်းမြစ် > အောင်မင်းဘာသာပြန်သည်  
အင်္ဂါနေ့၊ စက်တင်ဘာလ ၁၇ ရက် ၂၀၁၃ ခုနှစ် ၁၁ နာရီ ၃၀ မိနစ်

ယနေ့အချိန်အထိ တရုတ်နိုင်ငံအနေဖြင့် ကချင်ပြည်နယ်အတွင်း ငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင်မှုများအား နိုင်ငံတကာ အဖွဲ့များဖြင့် ပူးပေါင်းပါဝင်ကာအကူအညီပေးရန် စိတ်ဝင်စားမှုအနည်းငယ်သာ ရှိသည်ဆိုသည်ကို ပြသလျက် ရှိသည်။ တစ်ချိန်တည်းတွင် မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းရှိ လူမျိုးရေးဗဟိုပြု အစုအဖွဲ့များ အကြားရှည်ကြာစွာ ဖြစ်ပွားနေ သည့် ပဋိပက္ခများ ဖြေရှင်းရေးနှင့် နိုင်ငံရေးတွင်စစ်တပ်မှ ပါဝင်ပတ်သက် နေမှုအားမနှစ်မြို့သည်များအပါအဝင် ထိလွယ်ရလွယ်သည့် နိုင်ငံရေးအသွင်ကူးပြောင်းမှုဆိုင်ရာ အရေး ကြီးကိစ္စရပ်များမှာ မြန်မာနိုင်ငံအပေါ် တရုတ်တို့၏ ချုပ်ကိုင်မှုများအား စမ်းသပ်လျက်ရှိသည်။ သို့သော် ယနေ့အချိန်အထိ ဘေဂျင်း အစိုးရမှ မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း ဆောင်ရွက်ခဲ့ သည်များမှာ ၎င်း၏ရေရှည်အကျိုး စီးပွားအပေါ် ကာကွယ်ခြင်းထက် ပိုမိုပျက်စီးခြင်းဆီသို့သာ ဦးတည်လျက်ရှိသည်။ ။

Asia Times အွန်လိုင်းဝက်ဘ်ဆိုဒ်တွင် ဖော်ပြသော Bernt Berger ရဲ့ China still has it wrong in Myanmar ဆောင်းပါးကို ဘာသာပြန်ဆိုပါသည်။

```
(function(d, s, id) { var js, fjs = d.getElementsByTagName(s)[0]; if (d.getElementById(id)) return; js = d.createElement(s); js.id = id; js.src = "http://connect.facebook.net/en_US/all.js#xfbml=1"; fjs.parentNode.insertBefore(js, fjs); }(document, 'script', 'facebook-jssdk'));
```

[Post](#) by [Burma News from Mizzima](#) .